
Jeg vil gerne starte med at øn-

ske jer alle et rigtig godt nytår. I 

Osteoporoseforeningen går vi et 

spændende 2023 i møde. Et nyt 

folketing og en ny regering bety-

der, at vi får travlt med at sætte 

osteoporose på den politiske 

dagsorden. 

Vi står klar med fakta om det 

store mørketal og konsekven-

serne ved den mangelfulde 

opsporing og hjælp – både for 

den enkelte og for samfundet. 

Danmark er et af de lande i 

Europa, hvor fl est har knogle-

skørhed, og hvor fl est får hofte-

brud. Alligevel halter indsatsen 

for at forebygge og behandle 

sygdommen bagefter.

Der fi ndes ingen strategi for 

eller systematik i håndteringen 

af knogleskørhed i Danmark, 

selvom knogleskørhed er en 

stor og dyr folkesygdom, der ef-

terlader danskerne med knogle-

brud, de kunne have undgået. 

Osteoporoseforeningen har 

der for off entliggjort et forslag til 

en national handlingsplan. Med 

ti konkrete indsatser lægger 

vi op til, at politikerne styrker 

indsatsen for danskernes knog-

lesundhed. Det handler både 

om at fi nde de patienter, der har 

knogleskørhed, og forbedre de-

res forløb i sundhedsvæsenet.

Vi håber dermed også at gøre 

op med den ulighed, som man-

ge af vores medlemmer oplever. 

Vi kæmper for 
danskernes 
knoglesundhed

Det kan være økonomisk ulig-

hed, som for eksempel tand-

lægeregningerne, der bliver 

tårnhøje, som vi læser om i 

bladet. Eller den geografi ske 

ulighed, som er blevet tydelig 

for mig på mine ture rundt til 

landets kommuner. Der er 

kæmpe forskel på, hvilken hjælp 

du får – om du bor i Nordjylland 

eller på Sjælland.   

Under forberedelsen til dette 

blad skrev I jeres spørgsmål om 

tænder på vores Facebookside. 

Der kom 74 kommentarer. Det 

fi k mig til at tænke på, hvor 

gode I alle er til at tage vare 

på jer selv og jeres situation. 

Men også at der nemt kan 

opstå usikkerhed om svære 

emner. Her er det vores 

opgave som forening at 

hjælpe dig! Vi håber, at du 

vil blive ved med at give os 

input til emner, som opta-

ger dig. 

² l sidst vil jeg gerne 

fejre den vigtige 

begivenhed, at 

Novo Nordisk 

Fonden har 

etableret et 

nyt aka demi, 

DDEA, hvor 

osteoporose 

er med. Det 

er en kæmpe 

chance for 

at få synlig-

gjort syg-

dommen 

Leder 

og igangsat ny forsk ning. Stort 

tillykke til os alle!

Pas på jer selv derude og nyd 

den sidste vintertid. 

Med venlig hilsen

Linda Garlov

Landsformand i 

Osteoporoseforeningen
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